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#INTERWIEV S KANDIDATOM ZA ČETVRTI MANDAT NA ČELU UMAGA U KOJI JE U

PROTEKLE ČETIRI GODINE ULOŽENO 665 MILIJUNA KUNA#

G. Bassanese, gradonačelnik ste Grada Umaga od 2009. godine, a na ovim se izborima

kandidirate za četvrti mandat. Jeste li zadovoljni učinjenim i koji su Vaši motivi?

Ponosan sam gradonačelnik jer smo Umag, grad koji je bio u stagnaciji i dugovima izgradili u

grad, primjer dobre prakse, grad djece, grad sporta, grad socijalnog i društvenog standarda, u

grad perspektive. Motiv kandidature je vrlo jednostavan, imam nemjerljivo iskustvo, imam

snage, volje i energije da dovršim sve što smo započeli. Posao gradonačelnika je vrlo zahtjevan

i odgovoran, puno puta i nezahvalan. Da bi bili uspješni, morate prije svega imati viziju, tim

kompetentnih ljudi koji se stvara i gradi godinama. Morate biti izuzetno uporni i radišni, a često u

tom poslu treba i dobra doza hrabrosti. Morate znati da vas pojedinci neće razumjeti i kad radite

najbolje za zajednicu. Vrlo često naši najveći kritičari su upravo pojedinci koji gledaju isključivo

svoju osobnu korist i koji ne mare za dobro zajednice.

Naš se Umag nalazi u fazi najvećeg razvoja u povijesti. Nemoguće je nabrojati sve u par

rečenica, no i slijedeće četiri godine nastavljamo graditi mali europski grad, grad perspektive i

boljeg života. Jer na kraju priče samo DJELA GOVORE-CONTANO I FATTI

Što biste istaknuli kao najvažniju stvar u prethodne četiri godine? Kolika je ukupna

vrijednost projekata?

Obrazovanje, obrazovanje i obrazovanje. Izgradili ili rekonstruirali smo 15 zgrada, škola i vrtića

u posljednjih 10 godina. Jedini smo grad u Hrvatskoj koji samostalno gradimo srednju školu.

Trenutno, prije par dana otvorili smo vrtić u Murinama, dovršili smo rekonstrukciju centralnog

vrtića „Girotondo“, kao i rekonstrukciju OŠ Marije i Line pri kojoj dovršavamo izgradnju

polivalentnog sportskog igrališta, investicije su to vrijedne 50 milijuna kuna od čega je polovina

sredstava iz EU fondova i državnih poticaja.

Nadalje, izgradili smo novi Trg 1. svibnja, rekonstruirali smo umašku kazališnu dvoranu, izgradili

i opremili gradske vrtove, započeli strateški projekt Umaške promenade, a dovršena je i 4. faza

izgradnje gradskog parka Humagum i pripadajućeg Mediteranskog parka. Odobren nam je i 557

milijuna kuna vrijedan projekt aglomeracije, a uložili smo i 150 milijuna kuna u izgradnju

gospodarske zone Ungarija. Rekao bih da se ukupna vrijednost projekata, strateških i onih

manjih, koje je financirao Grad Umag iz svog proračuna u zadnje četiri godine, vrti oko 400

milijuna kuna. No nemojmo zaboraviti i EU projekte.  U protekle 4 godine pokrenuto je i

realizirano ukupno 31 EU projekt na području Umaga, a gdje su nositelji projekta bili Grad Umag

ili jedna od gradskih ustanova/tvrtki. Ukupna vrijednost svih projekata iznosi gotovo 665 milijuna

kuna. To su realni i objektivni pokazatelji rasta i razvoja Umaga, a koje nitko ne može osporiti.

Jučer ste potpisali ugovor o izgradnji POS zgrade sa 84 stana sa APN-om i tvrtkom

Lavčević d.d. kao izvođačem radova. Lider ste u izgradnji stanova za mlade u Istri - u

čemu je ključ uspjeha, odnosno gdje je problem?

Tri su ključne stvari zbog čega netko ne gradi stanove za mlade. Ili se radi o pogrešnoj političkoj

odluci, ili o nekom interesu građevinskog lobija ili netko jednostavno ne zna prepoznati
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vrijednost poticane stanogradnje. Mi u Umagu nemamo problema sa ničim navedenim i evo

dovršetkom izgradnje još 84 stana doći ćemo do brojke od 206 izgrađenih stanova poticane

stanogradnje za mlade obitelji.

Imate tri protukandidata za gradonačelnika i 7 prijavljenih lista za Gradsko vijeće, što

očekujete?

Poštujem, cijenim i uvažavam demokraciju i mišljenja sam da se svatko ima pravo kandidirati.

Građani su ti koji odlučuju. Kao što sam već spomenuo, posao gradonačelnika je vrlo zahtjevan

i javno odgovoran posao. Za takvo što treba imati znanje i kompetencije, nije dovoljna samo

želja. Ambicija pojedinaca bez objektivne podloge je po mom mišljenju opasna za grad i

zajednicu, a to građani znaju i nije ih lako prevariti. Siguran sam da građani razumiju tko se

kandidira i koji su pravi razlozi te kandidature.

Ako se osvrnemo na gradsko vijeće, vjerujem da svi znaju da je za normalan rad i

funkcioniranje grada važna i stabilna većina. Koliko sam imao prilike vidjeti i čitati, na listama za

Gradsko vijeće Grada Umaga se nalazi većina časnih i odgovornih građana. No, primijetio sam

da se na listama nalazi i niz moralno nejasnih pojedinaca, neki su do sada promijenili čak osam

stranaka,  drugi su navodno više puta osuđivani, treći vode sporove protiv Grada, a neki imaju

čak i ogromne dugove prema tom istom Gradu. Manipulacija građanima nažalost ne prolazi. I to

će sami građani dokazati na izborima. Umag je mali grad, svi se jako dobro poznajemo i siguran

sam da će građani prepoznati iskrene namjere, podržati prave i konkretne programe te da neće

dozvoliti da ih se prevari i iskoristi.

Znamo da su zategnuti odnosi s IDS-om. Može kratak komentar?

Što se mene tiče, odnosi s IDS-om su uvijek isti. Siguran sam da problem nije u meni, već u

pojedincima u IDS-u Umag. Upravljali su gradom punih 16 godina i osim štete koju su nam

ostavili u miraz, nisu napravili gotovo ništa. Ne želim nabrajati sve njihove promašaje i

financijsku rupu od preko 100 milijuna kuna koju su ostavili građanima Umaga. No, to se ne

zaboravlja preko noći. Tmurna vremena stagnacije u kojima se Umag koristio da bi se pojedinci

zbrinuli i obogatili su daleko iza nas. Politika  IDS-a Umag nas vraća u tu tmurnu prošlost. Žao

mi je što nisu bili svjesni da čine loše građanima, upravo onima od kojih redovno, svake 4

godine, traže glas i povjerenje. Zadaća oporbe je biti konstruktivan, no oni ostaju isključivi i

destruktivni.

Ne mogu nikako, ali nikako, zaboraviti njihovo namjerno napuštanje sjednice i rušenje kvoruma

u trenutku izglasavanja izgradnje vrtića Murinama iz EU fondova. Protive se besplatnim

vrtićima, protivili su se izgradnji Doma umirovljenika i novog gradskog trga, gdje sada redovno

zajedno boravimo, protivili su se izgradnji POS stanova, no uredno su uzeli ključeve svog novog

stana u okviru tog istog projekta. Štoviše, često čujem njihove komentare o tome da je srednja

škola u Umagu nepotrebna. Kako obrazovanje može biti nepotrebno? Ne razumijem?  

U IDS-u ima i dobrih ljudi, daleko od toga. Primjerice, neki IDS-ovi gradonačelnici ovih dana

polažu kamen temeljac za gradnju Doma umirovljenika i na tome temelje razvoj grada, dok je

istovremeno IDS Umag bio protiv izgradnje takve institucije. To vjerodostojni ljudi ne rade i sve

dok tako bude, teško možemo uspostaviti korektnu suradnju?
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Na čemu temeljite garanciju da će se Umag i dalje razvijati i po čemu Umag prednjači u

kvaliteti života nad ostalim gradovima?

Smijem li odgovoriti protupitanjima: želite li živjeti u gradu gdje je opća sigurnost na najvišoj

razini?

Želite li da vaše dijete odrasta u gradu u kojem je predškolski odgoj daleko iznad istarskog

prosjeka, na razini najrazvijenijih europskih zemalja? Želite li živjeti u gradu gdje su svi vrtići u

vlasništvu grada, novo izgrađeni ili rekonstruirani, gdje ne postoji lista čekanja i gdje se

prosječno jedna odgajateljica brine za 8 djece? Da li biste vi željeli živjeti u gradu gdje se za

standard i kvalitetu odgoja za svako dijete izdvaja mjesečno skoro 3.000,00 kuna, odnosno cca.

220.000,00 tisuća kuna u 6 godina predškolskog odgoja? Želite li živjeti u gradu gdje sve

navedeno roditelje ne košta ni jednu kunu i s tim ušteđenim novcem u 6 godina mogu

otplaćivati, primjerice,  ratu kredita za POS-ove stanove?

Želite li živjeti u gradu gdje se područne škole ne zatvaraju, već rekonstruiraju ili grade nove, i to

12 novih vrtića i škola u posljednjih 10 godina, gdje se za obrazovanje izdvaja trećina

proračuna. Što kažete na život u gradu s 40 potpuno novih dječjih igrališta i zelenim sportskim

površinama gdje možete birati kojim se sportom baviti?

Želite li živjeti u gradu u kojem su udžbenici besplatni već 10 godina, gdje postoji samo jedno

smjenska nastava, gdje je osiguran sufinancirani produženi boravak i trošak plaća svih

profesora u produženom boravku, gdje je prijevoz za sve osnovnoškolce besplatan, a onaj za

naše srednjoškolce sufinanciran jer županija to ne želi plaćati?

Želite li živjeti u gradu koji jedini u Hrvatskoj gradi samostalno srednju školu iako to nije obaveza

grada, već županije?

Želite li živjeti u gradu gdje samo nakon godine dana prebivališta stječete mogućnost za kupnju

stana stanova za mlade, gradu koji je već izgradio 122 stana za mlade, a ubrzo kreće izgradnja

još 84 novih? To je ukupno 206 stanova za mlade, više od ostalih 9 gradova u Istri zajedno.

Želite li živjeti u gradu gdje je izgrađeno preko 20 socijalnih stanova te gradu koji je osigurao

stanove za deficitarna zanimanja - liječnike, profesore i javne službe?

Želite li živjeti u gradu koji je izgradio vlastiti Dom umirovljenika, bez liste čekanja i bez kune

pomoći od države ili županije?

Želite li živjeti u gradu u kojemu je raznolikost bogatstvo, a ne problem?

Eto, to je ono što nas razlikuje od drugih i što nije vidljivo dolaskom ili prolaskom kroz Umag, ali

je mjerljivo u društvenom standardu kojeg nema gotovo nitko u Hrvatskoj. Na navedeno smo

izuzetno ponosni jer je to plod vizije i rezultata rada svih djelatnika Gradske uprave, gradskih

ustanova i tvrtki. Dio je to naše politike čiji je cilj stvoriti grad koji se razvija i raste, grad održive

demografske politike i grad prosperiteta, pravi mali europski grad, na ponos i korist svih

građana.
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Svi smo mi u prolazu i svi smo mi zamjenjivi, no za razliku od prethodnika mi svaki dan

ostavljamo vidljive i mjerljive tragove svoga posla na korist i dobrobit svih građana, jer samo

DJELA GOVORE. (iPress)
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